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PROJEKT 

 

 

 

 

 

RADA GMINY GNIEZNO 

 

Protokół nr LXV/2023 
 

z LXV sesji Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w dniu 25 maja 2023 r.                                   

w sali obrad Urzędu Gminy Gniezno. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 12 radnych. Nieobecny radny Łukasz 

Ciesielski, radny Patryk Dobrzyński oraz radna Kamila Butrymowicz.                      

 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Wójt Gminy Gniezno – Maria Suplicka, 

2. Skarbnik Gminy Gniezno - Lidia Lebizon, 

3. Sekretarz Gminy Gniezno – Hanna  Wrzaskowska, 

4. Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Robert Błoch, 

5. Pracownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Inspektor Sławomir Gabryszak, 

6. Pracownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Podinspektor Mateusz Bara, 

7. Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie – Mariusz Jopa, 

8. Mecenas – Justyna Nowak. 
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Porządek obrad LXV sesji Rady Gminy Gniezno: 

1. Otwarcie LXV sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Gminy Gniezno.  

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z 
realizacji uchwał.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  
okresie międzysesyjnym.  

5. Przedstawienie programu działań inwestycyjnych Gminy Gniezno w latach 2023-2027                                 
z uwzględnieniem projektów z wykorzystaniem środków zewnętrznych (unijnych i 
krajowych). 

6. Omówienie realizacji rządowego programu „Czyste Powietrze” w Gminie Gniezno. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany uchwały budżetowej na 2023 r., 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno 
na lata 2023-2030, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 
szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 
trybu ich pobierania, 

d) uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2023 roku, 

e) udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych  położonych w Jankowie 
Dolnym, stanowiących własność Gminy Gniezno, na rzecz ich najemców. 

8. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych.  

9. Zapytania i wolne głosy.  

10. Zakończenie obrad LXV sesji Rady Gminy Gniezno.  
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Przebieg LXV sesji Rady Gminy Gniezno w dniu 25 maja 2023 r. 

 

1. Otwarcie LXV sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad 

 

Obrady LXV sesji Rady Gminy Gniezno rozpoczęto o godz. 13.02. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram LXV sesję Rady Gminy Gniezno. Sesja została zwołana 

na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – Dz. U. z 2023 poz. 

40. 

Witam serdecznie Wójta Gminy Gniezno – Panią Marię Suplicką. Witam Panie i Panów Radnych Gminy 

Gniezno, pracowników Urzędu Gminy, którzy uczestniczą w sesji, sołtysów i wszystkie osoby, które 

oglądają transmisję LXV sesji Rady Gminy Gniezno. 

Według listy obecności na tą chwilę na sali obecnych jest 10 radnych. Nieobecna jest Radna 

Butrymowicz, Radny Ciesielski, Radny Dobrzyński, Radny Majewski i Radna Nawrocka wyszła, czyli na 

tą chwilę jest 10. Właśnie dołączyła Radna Nawrocka, czyli jest nieobecnych 4 radnych.  

Mamy zachowane quorum, więc uchwały możemy w tym momencie podejmować. Jeżeli coś się będzie 

zmieniało to będę Państwa o tym na bieżąco informował. Proszę o zalogowanie się do systemu 

głosowania – sprawdzimy czy jest 11 obecnych radnych. Dziękuję, to się zgadza, czyli teraz nieobecna 

jest Radna Butrymowicz, Radny Ciesielski Łukasz, Radny Dobrzyński Patryk i Radny Majewski Ryszard.  

Porządek obrad otrzymali Państwo w dniu zwołania sesji i jest on wszystkim Państwu Radnym znany.  

Czy ktoś z Państwa Radnych, może Pani Wójt, chciałby wnioskować o zmianę porządku? Jest taka 

możliwość ustawowa, że zmieniamy porządek bezwzględną większością. Nie widzę wniosku, więc 

uznaję, że będziemy pracować zgodnie z porządkiem, który otrzymali Państwo tydzień temu – w dniu 

kiedy sesja była zwołana. 

Dziękuję, to tyle. To wszystkie czynności, które miały związek z punktem 1, czyli otwarcie i 

przedstawienie porządku i sprawdzenie obecności mamy za sobą. 

Zamykam punkt 1 i przechodzimy do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Gminy Gniezno. 

 

2. Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Protokół został udostępniony, jak zwyczajowo się dzieje w naszym 

samorządzie, na stronie internetowej. Nikt z Państwa nie wniósł uwag. Jeżeli teraz też nie będzie 

wątpliwości z Państwa strony to uznaję, że protokół w wersji zaproponowanej będzie obowiązujący. 

Dziękuję, zamykam punkt 2 i przechodzimy do punktu 3 – Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy 

w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji uchwał. 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 
uchwał 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zapraszam Wójta Gminy Gniezno – Panią Marię Suplicką na 

mównicę i oddaję głos. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie z 

działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  

Gmina Gniezno otrzymała prestiżowe wyróżnienie w ogólnopolskim konkursie dla gmin, powiatów i 

województw – Samorządowy Lider Edukacji. Organizatorem merytorycznym konkursu jest Fundacja 

Rozwoju Edukacji i Szkolnictwa Wyższego. Ideą programu Samorządowy Lider Edukacji jest 

nagradzanie i promowanie jednostek samorządu terytorialnego, które posiadają szczególne 
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osiągnięcia w dziedzinie rozwoju edukacji i systemu oświaty, wspierania młodzieży i współpracy ze 

środowiskami edukacyjnymi. Jury konkursu oceniało działalność Gminy Gniezno w zakresie rozwoju 

edukacji na przestrzeni lat 2020-2023. Oceniono m.in. kształtowanie wśród uczniów postaw 

kreatywnych i kompetencji kluczowych, rozwój współpracy z organizacjami z poza sektora oświaty, 

sukcesy szkół i placówek, budowę nowych i modernizację istniejących budynków oświatowych, 

wsparcie JST ukierunkowane na specjalne potrzeby edukacyjne czy rozwój kultury lokalnej i sportu. 

Gmina Gniezno uzyskała w procedurze certyfikacyjnej najwyższą liczbę punktów rankingowych wśród 

wszystkich ocenianych JST i otrzymała z tego powodu dodatkowo wyróżnienie Primus.  

Składam serdeczne gratulacje wszystkim, którzy przyczynili się do zdobycia tak zaszczytnego 

wyróżnienia. W szczególności gratuluję i dziękuję bardzo dyrektorom i kadrze pedagogicznej gminnych 

jednostek oświatowych w Jankowie Dolnym, Szczytnikach Duchownych, Goślinowie  

i Zdziechowie za troskę i zaangażowanie w rozwój edukacji i wysokie kompetencje w zarządzaniu 

oświatą. Wyróżnienie jest potwierdzeniem Państwa pracy.  

55-lecie działalności obchodziło Koło Gospodyń Wiejskich ze Strzyżewa Paczkowego. Koło Gospodyń 

Wiejskich liczy 50 osób. KGW niezmiennie jest bardzo aktywne, udziela się w każdym gminnym 

wydarzeniu, a także wykracza poza obszar gminy. Panie zdobyły mnóstwo nagród i wyróżnień w 

dotychczasowej działalności. Dziękujemy za wytrwałą pracę na rzecz lokalnej społeczności i życzymy 

powodzenia i dalszych sukcesów. 

5 maja odbyło się spotkanie druhów seniorów Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Gniezno. 

Spotkanie miało miejsce w Mnichowie w sali wiejskiej i było połączone z Dniem Strażaka. 

Wszystkim zasłużonym druhom seniorom, którzy przez wiele lat dbali o bezpieczeństwo mieszkańców 

naszej gminy podziękowano za wzorową służbę.  

Gmina Gniezno znalazła się na liście projektów wybranych do dofinansowania w ramach programu 

Maluch+, realizowanego przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej. Kwota dofinansowania 

wynosi ponad 2.100.000,00 zł. Przyznane środki przeznaczone zostaną na utworzenie 30 miejsc  

w klubie dziecięcym oraz funkcjonowanie miejsc w klubie przez 36 miesięcy.  

Dofinansowanie odebrałam z rąk Ministra Rodziny i Polityki Społecznej Marleny Maląg. Gmina Gniezno 

przygotuje projekt oraz koncepcję funkcjonowania placówki. Rozpoczęcie realizacji zadania przewiduje 

się w II połowie 2024 r., natomiast inwestycja musi zakończyć się przed 30 czerwca 2026 r. W 

poprzedniej edycji Maluch+ 2021 również otrzymaliśmy dofinansowanie w kwocie blisko 1.000.000,00 

zł. Dofinansowanie zostało przeznaczone na zaadaptowanie obiektu wchodzącego  

w skład kompleksu budynków szkoły w Zdziechowie. Dzięki przyznanym wtedy środkom powstało 30 

miejsc w żłobku. Aktualnie w sprawie powstania klubu toczą się uzgodnienia. W przyszłym tygodniu 

odbędzie się spotkanie z projektantem. Ostateczne rozwiązania będą wypracowane w ciągu 

najbliższych tygodni. 

Gmina Gniezno wraz z Fundacją Pronautis zapraszają dzieci i młodzież zamieszkałych na terenie gminy 

na półkolonie letnie, które odbywać się będą w terminie od 10 do 14 lipca. Koszt od osoby wynosi 350 

zł. Zapisy przyjmowane są do 5 czerwca br. pod nr tel. 694 352 220. Liczba miejsc jest ograniczona. 

W weekend 6-7 maja odbył się Turniej Szachów Klasycznych w Zdziechowie pn. „Każdy wygrywa”. 

Wydarzenie zorganizowali: Szkoła Podstawowa im. Powstańców Wielkopolskich w Zdziechowie oraz 

LKS Chrobry Gniezno. Turniej miał charakter otwarty. W zawodach rywalizowało 120 zawodników – 

dzieci i dorośli. Uczestnicy turnieju byli mieszkańcami nie tylko Gminy Gniezno, ale również miasta 

Gniezna, Poznania, Lublina, Kalisza, Bydgoszczy, Mosiny, Stęszewa, Konina, Rokietnicy, Wągrowca, 

Obornik, Wrześni, Kościelca, Kostrzyna, Trzemeszna, Mieleszyna, Nowego Miasta nad Wartą, Jarocina 

i Łubowa. Impreza miała zatem charakter ponadgminny. Celem turnieju była popularyzacja szachów 

wśród dorosłych i młodzieży szkolnej, a także podnoszenie kategorii szachowych.  

Gmina Gniezno otrzyma pomoc finansową w kwocie 51.800.00,00 zł na utworzenie Izby Pamięci  

w Szkole Podstawowej w Zdziechowie. Szacowany koszt całej inwestycji wynosi 80.000,00 zł. 
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Czas na realizację zadania to 2 lata.  

W klubie Koła Gospodyń Wiejskich w Zdziechowie i w Jankowie Dolnym odbyły się spotkania  

z seniorami organizowane w ramach programu „Danie wspólnych chwil z Fundacją Biedronki”. 

KGW otrzymały na ten cel dofinansowanie z Fundacji Biedronka w kwocie 10.000,00 zł.  

Gratuluję Kołom udanej inicjatywy. 

Z okazji Dni Otwartych Funduszy Europejskich trwających w dniach od 12 do 14 maja, Gminny Żłobek 

w Zdziechowie zaprosił dzieci wraz z rodzicami w piątek 12 maja do placówki, która powstała m.in. 

dzięki przyznanym dotacjom z Funduszy Europejskich. Podczas wydarzenia „Świat oczami dziecka” 

dzieci miały okazję pobawić się w kolorowych pomieszczeniach żłobka oraz na placu zabaw 

przeznaczonym dla dzieci w wieku od roku do 3 lat. Obecny stan liczebny żłobka wynosi 26 dzieci. 

Szkoła Podstawowa z Goślinowa zyska boisko wielofunkcyjne wraz z zadaszeniem o stałej konstrukcji. 

Gmina Gniezno pozyskała kolejne dofinansowanie w kwocie 2.450.000,00 zł z Ministerstwa Sportu  

i Turystyki z Programu Olimpia – program budowy przyszkolnych hal sportowych na 100-lecie 

pierwszego występu reprezentacji Polski na igrzyskach olimpijskich. Symboliczny czek odebrałam  

22 maja w Koninie z rąk Wicewojewody Wielkopolski Anety Niestrawskiej oraz członka Rady Ministrów 

Zbigniewa Hoffmana.  

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej obradowała 11 maja nad omówieniem 

propozycji zmian regulaminu przyznania nagród i stypendiów szczególnie uzdolnionym uczniom szkół 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Gniezno. Projekt zmian nie zyskał 

aprobaty radnych i został odroczony bez wskazania terminu. Ponownie dokument z propozycją zmian 

zostanie przedłożony radnym jeszcze przed wakacjami.  

Referat Gospodarki i Rozwoju: 

Mamy ogłoszone zamówienie publiczne na termomodernizację obiektów użyteczności publicznej 

Gminy Gniezno, część III – termomodernizacja poddasza, ocieplenie ścian zewnętrznych oraz 

wykonanie elewacji budynku przedszkola w Pyszczynie. Termin składania ofert 5 czerwca. 

4 zadania mamy w trakcie oceny po otwarciu ofert. Są to zadania:  

- wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla budowy sieci kanalizacyjnej w m. Jankówko, 

os. Wierzbowe; 

- przebudowa istniejącej infrastruktury sportowej – bieżnia okólna, skocznia oraz rzutnia przy Szkole 

Podstawowej w Szczytnikach Duchownych – ten przetarg był unieważniony i będziemy powtarzać 

jeszcze raz zamówienie ze względu na zbyt drogie oferty, które wpłynęły; 

- budowa sieci kanalizacyjnej w m. Jankowo Dolne, os. Południowe – otwarcie ofert nastąpiło 4 maja 

i postępowanie jest w trakcie oceny; 

- budowa oświetlenia drogowego w m. Goślinowo na os. Leszka – otwarcie ofert nastąpiło 15 maja  

i ten przetarg również jest w trakcie oceny. 

Inwestycje drogowe: 

Trwają prace związane z bieżącym utrzymaniem dróg i remontem dróg. Ku końcowi zmierzają prace 

związane z budową chodnika wzdłuż drogi gminnej w m. Wola Skorzęcka oraz budowa chodnika wzdłuż 

drogi gminnej w m. Wełnica. Jeszcze w czerwcu powinny ruszyć prace związane z budową chodnika w 

m. Osiniec na Alei Pierwszej i Alei Jedenastej.  

Rozpoczęto budowę drogi na os. Łąkowym w m. Wełnica. Budowa obejmuje wykonanie jezdni o 

nawierzchni z kostki drenażowej o długości ok. 965 m i szerokości 5 m, wraz z obustronnym poboczem 

utwardzonym kruszywem łamanym o szerokości 0,75 m. Zostaną również wykonane zjazdy do posesji 

z kostki betonowej. Całkowita wartość inwestycji wynosi ok. 2.000.000,00 zł.  

W najbliższym czasie ruszy również budowa na os. Skalnym we wsi Dalki. Budowa obejmować będzie 

wykonanie jezdni o nawierzchni z kostki drenażowej o długości około 530 m i szerokości 6 m, wraz  

z obustronnym poboczem utwardzonym kruszywem łamanym. Wartość tej budowy wynosić będzie 

prawie 1.000.000,00 zł. 
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Trwają prace związane z rozbudową publicznej drogi gminnej w m. Krzyszczewo. Aktualnie trwają 

zaawansowane prace na nowym obiekcie mostowym, przy którym usypywane są przyczółki dojazdowe 

do mostu drogowego. Ukończenie inwestycji planowane jest do 10 października. 

W gospodarce nieruchomościami, jutro będziemy otwierać przetarg na sprzedaż 57 działek położonych 

we wsi Jankowo Dolne, przeznaczonych pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne. 

W Referacie Podatków i Opłat Lokalnych praca bieżąca. Przeprowadzane są właściwe postępowania, 

również kontrole podatkowe w terenie.  

W Referacie Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw Lokalnych realizowane są odbiory wyrobów 

zawierających azbest, trwają kontrole nieruchomości wyposażonych w zbiorniki bezodpływowe. 

Do tej pory odbyły się kontrole w Dębówcu, Dalkach, Goślinowie, Winiarach, Kalinie. Skontrolowano 

już ponad 150 nieruchomości.  

Przeprowadzono nabór wniosków w sprawie udzielania dotacji z budżetu Gminy Gniezno na rzecz 

spółek wodnych działających na terenie Gminy Gniezno. W tym roku kwota dotacji wynosi 25.000,00zł.  

Ogłoszono nabór na dofinansowanie zmiany źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych i budynkach 

mieszkalnych jednorodzinnych w ramach programu „Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy 

Gniezno”.  

Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami, przedstawiam Państwu analizę liczby przewożonych pasażerów 

transportem zbiorowym. 

Analiza liczby przewożonych pasażerów dotyczy okresu od stycznia do maja 2023 r. Badaniom zostały 

poddane linie: 

Nowe linie, tj. linia nr 711 Gniezno – Braciszewo – Mnichowo - Gniezno; linia nr 713 Gniezno - Jankowo 

Dolne – Lubochnia - Gniezno, linia nr 716 Gniezno - Jankowo Dolne - Gniezno. To są 3 nowe linie  

w transporcie zbiorowym, a także linia nr 712 Gniezno – Goślinowo – Łukaszewko - Kruchowo, linia nr 

714 Gniezno – Modliszewko – Zdziechowa - Gniezno, linia nr 715 Gniezno-Szczytniki Duchowne -

Gniezno 

i linia 717 Gniezno – Lubochnia - Gniezno.  

Średnie potoki pasażerskie: 

Linia nr 711: 

- średnia liczba w dzień roboczy w styczniu wynosiła 21 pasażerów z biletem jednorazowym  

i 6 pasażerów z miesięcznym; 

- średnia liczba w dzień roboczy w kwietniu wynosiła 44 pasażerów z biletem jednorazowym  

i 13 z biletem miesięcznym. 

Linia 711 to jest linia Braciszewo - Mnichowo. 

Linia 712 Goślinowo – Łukaszewko - Kruchowo: 

- średnia liczba w dzień roboczy w styczniu 78 jednorazowych i 26 miesięcznych; 

- średnia liczba w dzień roboczy w kwietniu 104 jednorazowych i 35 miesięcznych. 

Linia 713 Jankowo Dolne - Lubochnia: 

- średnia liczba w dzień roboczy w styczniu 47 biletów jednorazowych i 29 miesięcznych; 

- średnia liczba w dzień roboczy w kwietniu 61 jednorazowych, 34 miesięczne. 

- średnia liczba w dzień roboczy w maju 6 jednorazowych, 0 miesięcznych. 

Z uwagi na wnioski mieszkańców linia 713 Jankowo Dolne - Lubochnia została zmodyfikowana na 3 

osobne linie – 715, 716 i 717 przede wszystkim dlatego, aby mieszkańcy Jankowa nie musieli jeździć 

częścią kursów przez Osiniec i Lubochnię oraz aby mieszkańcy Lubochni nie musieli jeździć częścią 

kursów przez Kalinę i Jankowo Dolne. 

Linia 714 Modliszewko - Zdziechowa: 

- średnia liczba w dzień roboczy w styczniu 70 jednorazowych, 24 miesięczne; 

- średnia liczba w dzień roboczy w kwietniu 101 jednorazowych, 32 miesięczne. 

Linia 715 Szczytniki Duchowne: 
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- średnia liczba w dzień roboczy w kwietniu 3 bilety jednorazowe; 

- średnia liczba w dzień roboczy w maju 14 biletów jednorazowych, 8 biletów miesięcznych. 

Linia 716 Gniezno-Jankowo Dolne: 

- średnia liczba w dzień roboczy w kwietniu 14 biletów jednorazowych, 4 bilety miesięczne; 

- średnia liczba w dzień roboczy w maju 30 biletów jednorazowych, 7 biletów miesięcznych. 

Linia 717 Gniezno-Lubochnia-Gniezno: 

- średnia liczba w dzień roboczy w kwietniu 41 jednorazowych, 20 miesięcznych; 

- średnia liczba w dzień roboczy w maju 53 jednorazowych, 22 bilety miesięczne. 

Tutaj te ostatnie linie są podawane od kwietnia, ponieważ od kwietnia nastąpiło rozdzielenie tych linii. 

Wzrost liczby klientów, mimo faktu że maturzyści już nie korzystają z dojazdów do szkół, jest znaczny. 

Od 10 maja przewoźnik we własnym zakresie uruchomił dodatkowe kursy Gniezno - Łukaszewko, 

Łukaszewko - Gniezno i Gniezno – Modliszewko – Zdziechowa - Gniezno. 

Do 10 maja na kursie o 17:30 do Łukaszewka jechało 11 osób, a na kursie o 19:30 do Modliszewka  

i Zdziechowy jechały 4 osoby. To pokazuje, że pasażerowie coraz chętniej korzystają z transportu 

zbiorowego.  

Teraz może to, co najbardziej obrazuje jaka jest różnica względem tego co było, a jak jest teraz.  

W porównaniu do linii GPKS porównujemy tylko bilety jednorazowe.  

Tych linii, które były utworzone nowe, czyli 711, 713, 716 nie można porównać, bo nie było wcześniej 

tych linii, natomiast kierunki linii do porównania: 

Gniezno – Goślinowo - Łukaszewko - w czasie świadczenia usług przez GPKS średnio dziennie z 

jednorazowym biletem korzystało 39 osób, natomiast obecnie korzystają średnio dziennie 104 osoby. 

Gniezno – Obórka – Modliszewko - Gniezno – GPKS realizował wtedy to w dwóch oddzielnych liniach,  

a Euromatpol realizuje w jednej linii, zatem na trasie Obórka – Modliszewko - Gniezno w czasie 

świadczenia usług przez GPKS z tej linii korzystało 35 pasażerów, obecnie 101 średnio dziennie. 

Gniezno - Szczytniki Duchowne – Lubochnia – Wierzbiczany – Osiniec - Gniezno – w okresie świadczenia 

usług przez GPKS było 34 pasażerów średnio dziennie, a obecnie mamy 67 średnio dziennie. 

Tutaj należy też pamiętać, że w zestawieniu dane GPKS są z marca, więc maturzyści w marcu jeszcze 

normalnie jeżdżą do szkół, a dane Euromatpolu z kwietnia i maja.  

Jeszcze do sprawozdania, przedstawiam Państwu sprawozdanie z realizacji uchwał w okresie 

międzysesyjnym: 

- w sprawie uchylenia uchwały nr XLI/293/2013 z dnia 28 czerwca 2013 r. w sprawie warunków 

udzielenia oraz wysokości stawek procentowych bonifikat od ceny przy sprzedaży lokali mieszkalnych, 

stanowiących własność Gminy Gniezno na rzecz ich najemców – w realizacji; 

- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny na rzecz Gminy Gniezno – 

zrealizowana; 

- w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów we wsiach Wełnica i 

Jankowo Dolne – w realizacji; 

- w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa A. i M. M. oraz A. i W. Z. z dnia 13 marca 2023 r. na Wójta 

Gminy Gniezno – zrealizowana. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Otwieram dyskusję nad tym 

punktem, proszę Państwa radnych o zadawanie pytań. Pani Radna Maria Brykczyńska, proszę bardzo. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję. Ja mam dwa pytania. Czy jest szansa, żeby w najbliższym czasie 

kursowały autobusy w soboty chociaż w jedną i w drugą stronę dwa razy dziennie, czy na razie się do 

tego nie przymierzamy? 
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- Wójt Maria Suplicka: Nie, w tym roku nie będziemy tego zmieniać. Możliwe, że w nowym budżecie 

uwzględnimy też weekendowe wyjazdy. Na razie tutaj wprowadziliśmy pilotażowo rozkład i nie 

przewidujemy, tym bardziej że mamy tutaj ograniczone możliwości finansowe ze względu na uzyskaną 

dotację. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Rozumiem. Drugie pytanie odnośnie tego klubu malucha. Gdzie będzie 

realizowana inwestycja? Zastanawia mnie, że najpierw składamy wniosek, ofertę o dotację, a nie mamy 

jeszcze ani projektu, ani nic. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak, tu mamy taką trochę odwróconą procedurę, bo otrzymaliśmy 

potwierdzenie, że nasz wniosek został pozytywnie zatwierdzony i otrzymujemy dofinansowanie.  

My we wniosku deklarowaliśmy utworzenie 30 miejsc dla dzieci w wieku od roku do 3 lat i to były 

wymogi składanego wniosku. Nie było konieczności deklaracji, określenia większych warunków.  

To jest taka trochę odwrotna procedura. Tak zresztą, z tego co się orientuję, to bardzo wiele gmin  

w taki sposób działa. Po uzyskaniu dofinansowania przygotowujemy koncepcję i przygotowujemy 

projekt na wykonanie obiektu. Tak naprawdę dopiero wiążące dla nas jest podpisanie umowy na 

dofinansowanie, a to podpisanie następuje około 3 miesiące od momentu ogłoszenia o pozyskaniu 

środków finansowych. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Czyli możliwe jest, że na przykład jest informacja, że otrzymaliśmy 

dofinansowanie, ale jeżeli ten projekt, który złożymy, nie będzie zaaprobowany to tych pieniędzy nie 

otrzymamy? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie, tak nie będzie, no chyba że zamiast klubu malucha utworzymy jakiś obiekt 

z inną funkcją to wtedy wiadomo, że to w ogóle nie wpisuje się w ramy projektu. Nie, takiej możliwości 

nie ma. Mamy przyznane dofinansowanie i przygotowujemy koncepcję.  

Jeśli chodzi o lokalizację to mogę na chwilę obecną Państwu powiedzieć, że rozważamy kilka wariantów 

lokalizacji. Mogę też powiedzieć, że są to miejsca, które są szczególnie objęte tym rozwojem 

mieszkańców, którzy napłyną do nas, a więc Wola Skorzęcka, Szczytniki, Osiniec. 

To są najbardziej napływowe i największe wsie jednocześnie. Ma to też spójny charakter z tym,  

iż pierwsza tego rodzaju placówka powstała z drugiej strony gminy, a teraz moglibyśmy tutaj 

spróbować przygotować taki obiekt. Nie chciałabym za bardzo o konkretach mówić, bo dopiero mamy 

umówione spotkanie z projektantem i wstępnie będziemy szacować gdzie i w jakim zakresie będziemy 

mogli taki obiekt zbudować. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja w tym samym temacie. Może najpierw się skieruję do 

kolegów i koleżanek radnych. Kto z Państwa radnych słyszał wcześniej, że gmina będzie wnioskować o 

taki projekt? Słyszał ktoś z Państwa? Ja osobiście nie słyszałam, ale może jestem w mniejszości. 

Pani Wójt złożyła wniosek kompletnie nie dyskutując z radnymi na ten temat?  

 

- Wójt Maria Suplicka: Wykazałam zwyczajną działalność, aktywność przy pozyskiwaniu środków.  

Do tej pory każdy wniosek o dofinansowanie, który składaliśmy, czyniliśmy to zgodnie z naszą 

właściwością i wykazując stosowne zabiegi, żeby uzyskać dofinansowanie. 
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- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja absolutnie nie kwestionuję, że Pani Wójt się stara. 

Ja tylko pytam czy Pani Wójt nie widzi potrzeby poinformowania radnych o takich chęciach starania 

się. 

 

- Wójt Maria Suplicka: To co Państwu dzisiaj powiedziałam to jest jedyna informacja, którą Państwu 

mogę przekazać. Przygotowując projekt czy koncepcję, Państwo otrzymacie stosowne informacje 

i przed podpisaniem umowy na dofinansowanie będziecie mogli wyrazić swoje zdanie na ten temat. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja rozumiem, ale raz przyznanych pieniędzy przecież nikt 

nie będzie kwestionował. Mieliśmy sesję ostatnią 4 tygodnie temu. Czy Pani Wójt wtedy w ogóle nie 

wiedziała, że będzie składać wniosek? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie, wniosek był składany znacznie wcześniej. Teraz nie potrafię tutaj terminowo 

określić, musiałabym sobie tutaj odtworzyć. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czyli rozumiem, że w międzyczasie kiedy decyzja była  

i dowiedzieliśmy się z mediów, że mamy pozyskane 2.120.000,00 zł to w międzyczasie mieliśmy różne 

Komisje i sesje, ze sobą spotykaliśmy się? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak i ja na sesjach informowałam na jakie projekty składamy wnioski. 

Ja informowałam o tym na jakie projekty składamy. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: To znaczy, że musimy bardziej słuchać, bo ja osobiście tego 

nie wychwyciłam. Proszę powiedzieć, co to jest w ogóle klub dziecięcy, klub malucha? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Klub malucha jest to placówka opieki dla dzieci w wieku od roku do 3 lat. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A czym to się różni od żłobka? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Między innymi tym, że to kryterium wiekowe jest inne, albo przede wszystkim 

tym. Opieka jest bardzo podobna. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Wiekowe, to znaczy? W żłobku jak jest? W jakim wieku 

mogą być dzieci? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Dziecko może mieć kilka miesięcy. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Rozumiem. Mówiła Pani Wójt dzisiaj, że w żłobku  

w Zdziechowie jest 26 dzieci, czyli jest to jakieś niecałe 87%. Rozumiem, że zostały zbadane potrzeby, 

że na pewno będzie obsada pełna. Ja nie mówię, że w okresie pierwszych 3 lat, kiedy żłobek jest 

bezpłatny. Czy w ramach tych 87% obłożenia to są wszystkie dzieci z Gminy Gniezno? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Zdaje się, że tak. Jak rozmawiałam ostatnio z panią dyrektor właśnie na Dniach 

Funduszy Unijnych to zdaje się, że wszystkie są z Gminy Gniezno. O jednym dziecku pani mówiła, 

ale wydaje mi się, że jest na liście rezerwowej i ma być zapisane ze względu na to, że zanim rodzice 

wrócą do pracy to jeszcze mają trochę czasu, żeby się określić. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: To jest dofinansowanie na jakim poziomie procentowym? 
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To jest 100% dofinansowania? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Do dziecka? 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Nie, to 2.100.000,00 zł. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Pani radna, ja myślę, że tutaj… Prosiłabym Państwa o jeszcze trochę cierpliwości. 

My przygotujemy całą analizę i zanim Państwo będziecie decydować o wprowadzeniu tego zadania do 

budżetu, otrzymacie Państwo kompleksową informację, łącznie z kosztami. 

W tej chwili trudno, żebym ja takie dane Państwu podawała. Ja ich po prostu w głowie nie mam. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: To wnioskowaliśmy o inwestycję, która nie wiemy jaka 

będzie miała skutki finansowe w przyszłości dla nas? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Pani radna, proszę nie wyciągać pochopnych wniosków. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja pytam, ja tylko pytam. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Proszę nie wyciągać pochopnych wniosków i proszę o cierpliwość. Przygotujemy 

całą koncepcję i Pani przedstawimy. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja rozumiem, że mieszkańcy mogą być cierpliwi, ale jako 

Rada współtworzymy ten budżet, czy wręcz uchwalamy ten budżet i jesteśmy odpowiedzialni za 

wydatkowanie tych środków, więc wydaje mi się, że mam prawo zapytać czy Pani Wójt zna 

konsekwencje finansowe. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak, oczywiście, ja tego prawa Pani nie odbieram, a ja mam prawo Panią 

poprosić o jeszcze trochę cierpliwości i przedstawić koncepcję jak będziemy gotowi z tym. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czyli jeszcze dzisiaj nie wiemy gdzie będzie żłobek? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak jak powiedziałam – bierzemy kilka wariantów pod uwagę, ale staramy się, 

aby klub dziecięcy – tu Państwo mylicie pojęcia – ten obiekt powstanie w miejscu najbardziej 

rozwojowym, tam gdzie najwięcej napływowych mieszkańców się pojawia. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A Pani zdaniem, Pani Wójt, ile jeszcze takich żłobków 

potrzebujemy w Gminie Gniezno, żeby zabezpieczyć potrzeby mieszkańców? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja myślę, że Pani już też ma taką wiedzę ile możemy potrzebować jeszcze. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ale ja Panią Wójt pytam. Ja mam swoją wiedzę, ja pytam 

Panią Wójt. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja Państwu mówiłam, że taka druga podobna placówka przydałaby się w drugiej 

części gminy, bo tam mamy najwięcej mieszkańców, którzy są młodymi ludźmi, potrzebują wsparcia 

gminy w opiece nad małymi dziećmi. Na pewno ta placówka spełni oczekiwania naszych mieszkańców. 

 



11 
 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: To tylko jeszcze zapytam czy w ogóle rozwój żłobków 

ujęliśmy w strategii rozwoju Gminy Gniezno na kolejne lata? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Jak Pani wie strategia powstaje, natomiast nie można tak powiedzieć do końca, 

że… 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Powstaje czy powstała? Nie mamy przyjętej strategii? 

 

- Wójt Maria Suplicka: No nie, jeszcze Pani nie przyjmowała strategii. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A kiedy ona będzie przyjęta? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ona jest jeszcze w trakcie konsultacji. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Zdaje się, że od roku 2022 albo 2023 ją wdrażamy, czyli 

można powiedzieć, że zapisy, które tam są, dotyczą czasu, w którym jesteśmy. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czyli tam już jakieś zapisy powinny być. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie mówmy o dokumencie, który nie jest jeszcze przyjęty. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: No to poczekamy. Dobrze, dziękuję, więcej pytań nie mam. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Przypominam, że o działaniach inwestycyjnych 

będziemy w punkcie 5 rozmawiać, także można ten wątek jeszcze pogłębiać. Pani Radna Agata Górna, 

proszę bardzo w tym punkcie. 

 

- Radna Agata Górna: Ja mam pytanie odnośnie półkolonii. Pani Wójt podawała jeszcze numer telefonu 

i informowała o tych półkoloniach, które się mają odbyć w miesiącu lipcu. Otrzymałam informację od 

mieszkańca gminy, że nie ma już aktualnie miejsc na te półkolonie. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Bardzo dynamicznie to się działo, bo jeszcze przygotowując ten materiał były 

miejsca. Coraz bliżej wakacje, więc miejsca się rozeszła. 

 

- Radna Agata Górna: Ludzie nas obserwują i stąd ta informacja, dlatego wolałam dopytać. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pani Radna Nawrocka, proszę bardzo. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja mam pytanie w sprawie transportu 

publicznego. Za chwilę mamy wakacje – lipiec, sierpień. Czy mniej kursów będzie czy te same kursy 

zostaną co są na obecną chwilę? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Na pewno w okresie wakacji będą kursy kontynuowane. Nie potrafię powiedzieć 

czy nie będzie jakichś delikatnych zmian, ale raczej powinny być utrzymane w takiej samej liczbie tym 
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bardziej, że idziemy też z taką informacją do mieszkańców, że cały czas ten transport publiczny 

funkcjonuje i cieszy się popularnością i idziemy właśnie z aktualnym rozkładem jazdy, więc sądzę, że 

tutaj zmian nie powinno być.  

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Czy Państwo Radni jeszcze w tym punkcie? Nie widzę, 

w takim razie zamykam punkt 3. Dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Przechodzimy do punktu 4 – 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Szanowni Państwo Radni, od ostatniej sesji, która odbyła się w 

dniu 27 kwietnia, odbyły się następujące posiedzenia Komisji Rady Gminy: 

11 maja obradowała Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej, na której omówione 

zostały propozycje zmian Regulaminu przyznawania nagród i stypendiów szczególnie uzdolnionym 

uczniom szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Gniezno. 

19 maja obradowała Komisja Rewizyjna, która analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Gniezno za 2022 r. oraz członkowie zapoznali się z opinią RIO o sprawozdaniu. 

22 maja obradowała Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej. Na posiedzeniu Komisja 

zajęła się: 

1. Analizą siatki połączeń związanych z dowozem uczniów do szkół na terenie Gminy Gniezno. 

2. Informacją Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Zdziechowie o zakresie działań zrealizowanych 

w 2022 r. oraz o działaniach podjętych w 2023 r. 

3. Omówieniem projektów uchwał na LXV sesję Rady Gminy Gniezno. 

22 maja było wspólne posiedzenie Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego oraz  Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego. Omówiono projekty uchwał 

na LXV sesję Rady Gminy Gniezno. 

25 maja, czyli w dniu dzisiejszym, obradowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja zajęła się 

skargą Pana E.K. na Wójta Gminy Gniezno. Został wyznaczony kolejny termin posiedzenia Komisji w tej 

samej sprawie. 

Najbardziej istotne pisma, które wpłynęły do Rady Gminy i które Państwo radni otrzymali w tym czasie 

sprawozdawczym: 

8 maja wpłynęło pismo z RIO w Poznaniu – uchwała z dnia 21 kwietnia w sprawie wyrażenia opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Gniezno za rok 2022 wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki i objaśnieniami. Była to opinia pozytywna z uwagami. 

15 maja Wojewoda Wielkopolski przekazał wg właściwości skargę Pana E.K. na Wójta Gminy Gniezno 

z dnia 20 marca 2023 r.  

24 maja wpłynęło pismo od sołtysa Zdziechowy – Pani Agaty Rezgui z prośbą o dołożenie w sobotę 

dwóch kursów linii MPK 10 do Zdziechowy.  

To generalnie jest takie krótkie sprawozdanie. Jeżeli Państwo Radni mają pytania do tego punktu do 

proszę bardzo. Chciałem Państwa poinformować, że do obrad dołączył Pan Radny Ryszard Majewski i 

w tym momencie na sali jest obecnych 12 radnych, czyli cały czas quorum się zwiększa.  

Dziękuję, zamykam punkt 4 i przechodzimy do punktu 5 – Przedstawienie programu działań 

inwestycyjnych Gminy Gniezno w latach 2023-2027 z uwzględnieniem projektów z wykorzystaniem 

środków zewnętrznych unijnych i krajowych. 
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5. Przedstawienie programu działań inwestycyjnych Gminy Gniezno w latach 2023-2027                                 
z uwzględnieniem projektów z wykorzystaniem środków zewnętrznych (unijnych i krajowych) 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ten punkt wynika z planu pracy Rady Gminy, który przyjęliśmy w 

grudniu zeszłego roku. Zapraszam Wójta Gminy Gniezno – Panią Marię Suplicką i proszę o 

przedstawienie programu działań. 

 

- Wójt Gminy Gniezno: Szanowni Państwo, przedstawiam realizację inwestycji Gminy Gniezno w latach 

2023-2027 z uwzględnieniem projektów z wykorzystaniem środków pozabudżetowych. 

Inwestycje tworzą warunki dla wzrostu konkurencyjności jednostki terytorialnej oraz poprawy ilości i 

jakości realizowanych usług komunalnych, społecznych. O ważności inwestycji gminnych decydują 

dobrze zaplanowane i zorganizowane inwestycje infrastrukturalne, korzystne i opłacalne inwestycje 

finansowane przez gminę, które dają pracę lokalnym firmom, tworzą koniunkturę na rynku usług 

budowlanych między innymi. Spirala inwestycyjna zazwyczaj tworzy lokalny rynek pracy.  

Inwestycje infrastrukturalne i komunalne podnoszą trwale standard życia mieszkańców gminy. 

Powstaje coś, z czego przez długie lata mieszkańcy będą korzystać – wodociągi, kanalizacja, drogi. 

To są główne inwestycje, które są realizowane w każdej gminie.  

Niezbędne inwestycje w dziedzinie ochrony środowiska - niezwykle ważne - są gwarancją rozwoju 

zrównoważonego i mogą na trwałe polepszyć jakość życia mieszkańców.  

Rozwój wymaga inwestowania w środowisko społeczne. Inwestycje w oświacie, których realizacja nie 

następuje w sferze materialnej to inwestycje w programy nauczania, dodatkowe zajęcia, szkolenia 

kadry nauczycielskiej. Są one równie niezbędne w rozwoju gminy.  

Projekt w obszarze polityki senioralnej „Aktywny senior w Gminie Gniezno” to projekt, który jeszcze 

trwa i zakończy się w czerwcu 2023 r. Przypomnę tylko, że wartość całkowita projektu wynosi 

1.200.000,00 zł, a dofinansowanie uzyskane z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego 

w kwocie 1.160.000,00 zł. Wkład w Kluby Seniora jest wkładem rzeczowym, oszacowanym na wartość 

około 70.000,00 zł. Z dofinansowania ze środków unijnych powstały dwa Kluby Seniora w 

Wierzbiczanach i w Mnichowie. Projekt zapewnił po pierwsze wykonanie prac remontowych i 

modernizacyjnych w pomieszczeniach, w których obecnie funkcjonują kluby i przeprowadzenie bogatej 

oferty zajęć dla mieszkańców w wieku senioralnym. Zajęć było bardzo dużo. Łącznie w Klubach Seniora 

zostało przeprowadzonych 1176 godzin zajęć o różnym charakterze. Oprócz tego odbywały się też 

zajęcia o charakterze kulturalnym. Realizacja projektów senioralnych to inwestycja w kapitał ludzki. 

Projekt „Aktywny senior” był przedmiotem kontroli instytucji zarządzającej Urzędu Marszałkowskiego 

w marcu tego roku. Badanie realizacji wypadło pomyślnie. Czekamy jeszcze tylko na protokół końcowy.  

Kolejny projekt, inwestycja w potencjał społeczny to projekt „Wyższa jakość kształcenia w szkołach 

podstawowych Gminy Gniezno”. Jest to projekt, który nadal jest realizowany i zakończy się w czerwcu 

br., zajęcia będą trwały do końca tego roku szkolnego. Wartość całkowita projektu to blisko 900.000,00 

zł, a kwota dofinansowania to około 830.000,00 zł. Projektem zostało objętych 250  uczniów, w tym 20 

uczniów o specjalnych potrzebach edukacyjnych, a także 50 nauczycieli w szkołach podstawowych w 

Goślinowie, w Jankowie Dolnym, w Szczytnikach Duchownych, w Zdziechowie. Tutaj cele główne 

projektu to doposażenie pracowni przedmiotowych w naszych gminnych placówkach, a także realizacja 

szeregu zajęć dydaktyczno-wyrównawczych dla łącznie 250 uczniów. 

Zrealizowanych zostało do końca projektu, czyli do końca czerwca br., 624 godziny na rok, co łącznie 

daje godzin lekcyjnych 1872. To jest, proszę Państwa, projekt, który wspiera nasze dzieci i młodzież w 

rozwijaniu kompetencji. 

Inwestycje w sferze usług publicznych zmierzają do posiedzenia zakresu tych usług albo do poprawy 

ich jakości. Przeprowadzone w ostatnich latach remontów w urzędzie, montaż ogniw fotowoltaicznych, 

powstanie biura obsługi, rozwój usług elektronicznych, zakup nowych programów skracających 
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procedurę, a także poprawa jakości pracy wewnątrz administracji gminnej – wszystko to stanowi 

inwestycje w usługi publiczne.  

Jednym z głównych punktów ciężkości planów inwestycyjnych gminy jest zwrócenie uwagi na takie 

elementy: 

- proponowane zadania inwestycyjne są adekwatne w stosunku do faktycznych potrzeb 

infrastrukturalno-społecznych; 

- istnieje społeczna akceptacja proponowanych przez Urząd Gminy inwestycji; 

- jest konieczna realność i wykonalność proponowanych zadań w stosunku do środków budżetowych 

samorządu, jak również możliwość uzyskania dofinansowania z zewnętrznych źródeł. 

Plany inwestycyjne mają charakter jednoroczny lub wieloletni. Są corocznie aktualizowane ze względu 

na zakres inwestycji, środki finansowe. Następuje też coroczna weryfikacja wykonania rzeczowego 

zakresu planu jak i możliwości sfinansowania realizacji nowych zadań inwestycyjnych. 

Finanse stanowią podstawę realizacji zadań i inwestycji. Na tempo rozwoju społeczno-gospodarczego 

gminy decydujący wpływ mają poziom i struktura dochodów. To właśnie to warunkuje aktywność 

inwestycyjną gminy. O rozmiarach działalności inwestycyjnej decydują ponadto koszty realizacji 

bieżących zadań, a także dostępność zewnętrznych źródeł finansowania. 

Od roku 2019 obserwuje się znaczny spadek deficytu do roku 2021. W roku bieżącym 2023 budżet po 

stronie wydatków wynosi ponad 84.000.000,00 zł - jest to stan na 24 maja. Zapewne ta kwota 

wydatkowa się do końca roku zmieni. Zaplanowane wydatki majątkowe wynosić mają 22.492.000,00 

zł i to stanowi 26,6% wartości budżetu. To jest bardzo dobry wynik, jeśli chodzi o poziom inwestycji. 

Opierając się na informacji opisowej z wykonania budżetu za rok 2022, budżet wynosił: 

wykonanie 92.800.000,00 zł, zaś poniesione wydatki majątkowe wynosiły 21.700.000,00 zł.  

To stanowi około 23% wartości budżetu przeznaczone na wydatki inwestycyjne.  

Z końcem roku 2022 zadłużenie gminy wyniosło 24.900.000,00 zł. Z chwilą objęcia urzędu zadłużenie 

przekraczało 30.000.000,00 zł, a początku roku 2019 pojawiło się realne zagrożenie utraty płynności 

finansowej - taka była sytuacja finansowa w tamtym czasie. Takie dobre dane finansowe nie tylko są 

wynikiem racjonalnej gospodarki finansowej, ale także zasługą bardzo dużej aktywności aplikowania o 

środki pozabudżetowe. Wnioskujemy o każde zasadne, potrzebne dofinansowanie.  

Co roku też realizujemy praktycznie w każdej miejscowości, tam gdzie jest to potrzebne, sieć 

wodociągową. Na inwestycje wodno-kanalizacyjne wydatkowane są środki głównie pochodzące z 

wpływów z opłat i kar za korzystanie ze środowiska.  

Zadania realizowane w 2023 r. i kolejnych latach – lista zadań jest długa i przedstawia się następująco: 

- infrastruktura wodno-kanalizacyjna w m. Jankówko - obecnie trwa przygotowanie projektu, a 

wykonanie w bieżącym roku; 

- budowa sieci kanalizacyjnej z przyłączeniami w m. Jankowo Dolne - realizacja w 2023 r.; 

- infrastruktura wodno-kanalizacyjna w m. Jankówko, os. Wierzbowe – wykonanie projektu, realizacja 

2024-2026; 

- budowa sieci kanalizacyjnej w m. Skiereszewo, os. Grafitowe oraz w Jankowie Dolnym, os. Na Skarpie 

i os. Porajów – planowana realizacja 2025-2027; 

- budowa sieci kanalizacyjnej dla terenów inwestycyjnych Lulkowo-Kalina – planowana realizacja w 

2024-2027. 

Jeśli chodzi o inwestycje kanalizacyjne to jeszcze tutaj dodatkową informacją jest, że złożyliśmy 

wniosek o pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Dotyczy ona inwestycji budowy sieci kanalizacji sanitarnej w m. Obora-Braciszewo – budowa kolektora 

grawitacyjnego, kolektora tłocznego, przepompowni ścieków. Wartość kosztorysowa brutto tej 

inwestycji wynosi 6.500.000,00 zł. Pożyczka z WFOŚiGW wynosi 5.300.000,00 zł. - jest to kwota netto 

zamówienia. Postępowanie w tym zakresie ogłosimy z końcem roku 2023, a termin zakończenia robót 

planujemy na listopad 2025. W chwili obecnej jesteśmy na etapie uzupełniania wniosku o udzielenie 
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pożyczki. Pożyczka może zostać – po osiągnieciu założonych celów ekologicznych – częściowo 

umarzalna. Umorzenie wynosi 30% pożyczki, czyli 1.600.000,00 zł. 

Termin spłaty rat od marca 2026 do grudnia 2030. Wysokość raty kwartalnej to 195.600.00,00 zł. 

Jest to oczywiście symulacja. O tym, że będziemy wnioskować o II etap budowy kanalizacji Obora-

Braciszewo wielokrotnie też Państwu mówiłam i mówiłam, że w grę wchodzi również pożyczka z 

WFOŚiGW. To by był ten dział wodno-kanalizacyjny. 

Inwestycje drogowe – posiadane projekty budowlane: 

- Jankowo Dolne - Wierzbiczany II etap – kosztorys mam przygotowany na 7.000.000,00 zł, a realizację 

przewidujemy na 2024-2025. Będziemy składać w przypadku tej inwestycji wniosek o dofinansowanie 

z Rządowego Funduszu Dróg Samorządowych. Jeżeli będzie ogłoszony w tym roku konkurs to w tym 

roku, a jak nie to będziemy starać się to dofinansowanie otrzymać w następnym roku; 

- Szczytniki Duchowne - Wola Skorzęcka w kierunku Kędzierzyna – mamy przygotowaną dokumentację, 

kosztorys 5.000.000,00 zł, a realizacja w 2024-2025 i również składamy wniosek o dofinansowanie do 

Rządowego Funduszu Dróg Samorządowych. 

W przygotowaniu są kolejne duże projekty: 

- droga w Lubochni wzdłuż os. Sosnowego – projekt budowlany w realizacji, składamy wniosek o 

dofinansowanie w 2024-2025; 

- dalsza część drogi z Krzyszczewa do Pyszczyna do torów, do granic miasta – projekt budowlany w 

trakcie przygotowania, składamy wniosek o dofinansowanie w 2024-2025. 

Oba projekty zostaną wykonane w latach 2025-2026 – takie są plany. 

- budowa drogi w Krzyszczewie – realizacja w 2023, na bieżąco budowa się odbywa, a zakończenie tak 

jak w sprawozdaniu czytałam, w październiku br.; 

- przebudowa instalacji deszczowej w m. Dalki – wspólnie z Urzędem Miasta przygotowujemy 

inwestycję, a inwestycja wydarzy się w 2023 r.; 

Złożono wnioski i mamy niepotwierdzone dofinansowania. Jakie złożyliśmy jeszcze wnioski? 

- remont Alei Kasztanowej w m. Osiniec – złożyliśmy wniosek i czekamy na rozstrzygnięcie, które ma 

nastąpić w bieżącym roku - wszystko zależy kiedy otrzymamy dofinansowanie, ale możliwe, że jeszcze 

w tym roku uda nam się tą inwestycję zrobić, a jeśli nie to w przyszłym roku; 

- remont drogi gminnej w Strzyżewie Smykowym przy remizie OSP – złożony wniosek, czekamy na 

rozstrzygnięcie – podobne daty realizacji; 

- remont drogi w Mnichowie – również złożony wniosek o dofinansowanie i czekamy na 

rozstrzygnięcie. 

Posiadamy dwa projekty na drogi osiedlowe - os. Zamkowe na Osińcu, brakujące fragmenty ul. Pomina 

i Kłopotowskiego w Goślinowie. Pozostałe ulice w Modliszewku, tj. ul. Sobańskiego i ul. Kwiatowskiego 

wybudowana jest w tym roku. Skoro posiadamy tutaj dokumentację to logicznym jest, że są to projekty, 

które są na liście oczekujących na realizację. Realizacja nastąpiłaby wtedy  

w 2024-2026. 

W bieżącym roku w realizacji są umowy na projekty kolejnych sześciu dróg osiedlowych. Projektujemy 

drogi osiedlowe, które będą w dalszej kolejności wprowadzone w plany realizacji.  

Są to drogi: 

- os. Herbowe i ul. Przedmieście na Osińcu; 

- os. Bluszczowe na Dalkach; 

- os. Kwiatowe w Modliszewie; 

- os. Sosnowe w Mnichowie; 

- os. Europejskie – część tego osiedla w Pyszczynie. 

To jest cała lista dróg osiedlowych, na które w tym roku powstają dokumenty projektowe, 

dokumentacja budowlana. 
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Budowa i modernizacja infrastruktury sportowej Gminy Gniezno – mamy potwierdzone 

dofinansowania: 

- budowa bieżni lekkoatletycznej w Szczytnikach Duchownych – termin realizacji 2023, środki pochodzą 

z programu marszałkowskiego; 

- budowa boiska wielofunkcyjnego z zadaszeniem o stałej konstrukcji przy SP w Goślinowie – termin 

realizacji 2023-2024, środki pochodzą z Rządowego Programu Sportowego; 

- budowa klubu malucha - 2023-2026, program Maluch+. 

Niepotwierdzone dofinansowania: 

- modernizacja boiska orlik w Mnichowie – termin realizacji 2024-2025; 

- modernizacja hali sportowej przyszkolnej w Jankowie Dolnym – termin realizacji 2024-2025; 

- budowa boiska w m. Pyszczynek – również został złożony ten projekt do dofinansowania; 

- budowa boiska przyszkolnego w Zdziechowie – termin realizacji 2024-2025; 

- budowa PSZOK-u w m. Kalina – realizacja w 2024 r. 

Te 5 projektów, które Państwu odczytałam, są to projekty, na które złożyliśmy wnioski o 

dofinansowanie i czekamy na rozstrzygnięcie. 

Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej Gminy Gniezno – ten projekt podzielony jest na 

części. Tak jak w sprawozdaniu czytałam – jesteśmy przed podpisaniem umowy na III część. Pozostałe 

części są rozstrzygnięte, a realizacja będzie następować w tym roku. 

Przebudowa instalacji deszczowej w m. Dalki – realizacja tej inwestycji winna nastąpić w tym roku ze 

względu na to, że mamy środki budżetowe zabezpieczone na rok 2023. 

W planach inwestycyjnych prowokacyjnie wprowadziłam obiekt, który być może powstanie w latach 

2024-2026 – budowa strzelnicy sportowej, ale jesteśmy w trakcie właściwie analizy miejsca i 

przygotowania dokumentacji. 

Jakie są źródła finansowania wszystkich inwestycji? Program inwestycji, proszę Państwa, jest bardzo 

bogaty i możemy go realizować tylko pod warunkiem, że będziemy przynajmniej na część tych 

inwestycji w jakimś znacznym procencie pozyskiwać środki pozabudżetowe. Źródła finansowania po 

części Państwu już czytałam: 

- środki z rządowych programów inwestycyjnych; 

- środki z Nowej Perspektywy Unijnej; 

- środki z WFOŚiGW;  

- programy ministerialne, marszałkowskie, również inne programy skierowany na realizację inwestycji;  

- środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych Polski Ład; 

- dofinansowanie w ramach Funduszu Dróg Samorządowych; 

- Lokalny Animator Sportu – dofinansowanie dodatkowego wynagrodzenia dla opiekunów orlik; 

- Maluch+; 

- Senior+; 

i wiele innych konkursów na większe i mniejsze dotacje, o które będziemy ubiegać się, o ile one są 

zasadne i potrzebne do tego, aby nasza gmina rozwijała się. 

Planujemy inwestycje odważnie, przejmujemy też każdą inicjatywę. W powiecie gnieźnieńskim 

jesteśmy jedną z gmin, które tak dużą listę posiadają realizacji inwestycji. Za nami trudne 

doświadczenia – mamy 2 lata pandemii, rok wojny, kryzys gospodarczy, inflację. Nic też nam nie 

przeszkodziło w realizacji planów i wykonaniu budżetu – jest on realizowany w większym zakresie niż 

założenia budżetowe każdego roku są przyjmowane. Mieszkańcy spontanicznie wyrażają swoje 

zadowolenie z postępu, ze zmian jakie następują w Gminie Gniezno. Nasza sytuacja finansowa od chwili 

objęcia urzędu jest ustabilizowana – nie ma ryzyka utraty płynności finansowej. Budżet gminy 

wykonywany jest każdego roku na poziomie przynajmniej 98% i każdego roku zyskuje pozytywną opinię 

RIO. Taki stan potwierdza, że jesteśmy zdolni do realizacji naszych kolejnych planów inwestycyjnych. 

Zadania zlecone zespołowi pracowników wykonywane są z największą starannością i dbałością o 



17 
 

mieszkańców gminy. Zdecydowanie należy podkreślić, że Gmina Gniezno pięknieje i zmienia się w 

szybkim tempie. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt. Mam taką prośbę – moglibyśmy otrzymać 

wersję dla radnych tego programu? Może Pani Wójt złożyć w Biurze Rady ten program? 

 

- Wójt Maria Suplicka: To co w tej chwili omawiałam Państwu? Ja mam to w wersji roboczej, nie 

wszystko dokładnie tutaj odczytywałam, ale spróbuję z Panią Moniką coś zaradzić. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Były takie prośby radnych jeszcze przed sesją. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Dobrze. To jest wersja robocza, więc żywcem Państwu tego nie będę mogła… 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Te najbardziej istotne informacje odnośnie tych inwestycji, które 

Pani Wójt na końcu przedstawiła, o tych planach na lata następne. 

 

- Wójt Maria Suplicka: To wszystko Państwo na wizji macie, ale dobrze. Poza tym powiem, że większość 

tych zadań inwestycyjnych, które Państwu przedstawiałam to są zadania, które są w budżecie, które 

Państwo już uchwalaliście – zdecydowana większość. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram dyskusję nad tym punktem. Ja mam pytanie do Pani 

Wójt – co się dzieje z oświetleniem w naszej gminie? Była informacja, że nie inwestujemy w 

oświetlenie, a teraz się pojawiło jakieś małe zadanie, bo musimy oszczędzać. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Oświetlenie jest robione w zakresie przyjętym w budżecie. W budżecie mamy 

przyjętych kilka zadań oświetleniowych, dodatkowo jeszcze jakieś nowe zadanie też się teraz pojawia 

do realizacji, natomiast jest też część oświetlenia wykonywana z funduszu sołeckiego, więc nie do 

końca można powiedzieć, że nic się nie dzieje, bo dzieje się w oświetleniu. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ale kiedy nastąpi przerost? Ja osobiście pisałem interpelację i 

wiem, że pisała Pani radna Brykczyńska. Pierwotnie odpowiedzi były na „tak”, a potem była informacja, 

że w związku z tym, że organy warszawskie wskazały, że musimy oszczędzać, wstrzymujemy te 

inwestycje. Kiedy będziemy wiedzieć czy oszczędziliśmy i kiedy możemy ruszyć z tym oświetleniem, na 

które też mieszkańcy czekają? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Proszę Państwa, ja realizuję to co jest w budżecie – zadania budżetowe.  

Te zadania oświetleniowe, które są wpisane, zostaną zrealizowane. Jeżeli jest oczekiwanie, aby robić 

dodatkowe zadania to pytanie z jakich środków? 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zapytałem jeszcze Panią Wójt kiedy będzie podsumowanie tego 

roku energetycznego, czy coś oszczędziliśmy? Takie było wskazanie Rady Ministrów, że samorządy 

mają oszczędzać, bo jak nie będą oszczędzać, nie wykażą się oszczędnością w energii, to będą kary. 

To miało związek z tym, że nie wszystkie inwestycje oświetleniowe ruszyły. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Dobrze, ja jeszcze raz poddam analizie to o czym Pan mówi, natomiast 

oszczędności energetyczne… Upewnię się czy jest to proste, żeby to Państwu przedstawić. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: No dobrze, ja zapytam na kolejnej sesji. 
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- Wójt Maria Suplicka: To czasami wygląda dość prosto, żeby wykazać oszczędności, a potem się 

okazuje, że są jakieś warunki, które nie pozwalają na takie jednoznaczne określenie oszczędności. 

Wiem, że też inne samorządy borykają się z tą samą sytuacją – chciałyby określić jakiego rzędu 

oszczędności poczyniły i nie zawsze warunki pozwalają na to, żeby takie oszczędności wykazywać, ale 

porównawczo możemy Państwu tutaj oczywiście przedstawić. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt. Udzielam głosu – Pani Radna Maria 

Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo. Ja mam pytanie odnośnie ZIT-u, czyli Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych, gdzie Gmina Gniezno należy do stowarzyszenia. Gmina Gniezno przedstawiła 

cztery projekty, które chce realizować, czyli ten elektroniczny system obiegu dokumentów 

zintegrowany z platformą ePUAP, rozbudowa zbiorników retencyjnych na terenie Gminy Gniezno 

(Modliszewo, Piekary, Mnichowo), budowa chodnika w Goślinowie z dopuszczeniem ruchu 

rowerowego i również ścieżka rowerowa Osiniec-Szczytniki Duchowne. Czy w związku z tym, bo mamy 

ponad 5.000.000,00 zł… 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie, mamy 4.000.000,00 zł na drogi rowerowe. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ale ogólnie wszystko razem. Czy już jakieś działania zostały podjęte w 

związku z tymi planami? Czy jakaś dokumentacja już jest zrobiona? Może by Pani Wójt przybliżyła nam 

na jakim etapie jesteśmy.  

 

- Wójt Maria Suplicka: Dobrze, że Pani tak właśnie to ujęła, że to są plany. O pewnych inwestycjach 

będziemy mówić  wtedy, kiedy będziemy składać już wnioski o dofinansowanie. Wczoraj dopiero 

właściwie przyszła informacja, że wnioski o dofinansowanie, nabór na te wnioski będzie najwcześniej 

z końcem roku 2023, ale najprawdopodobniej odbędzie się w I połowie 2024 r., czyli jest to trochę 

jeszcze odległy czas. W tematach inwestycyjnych już pewne działania są prowadzone - powstaje 

dokumentacja projektowa. Właściwie jesteśmy po pewnych ustaleniach i konsultacjach z PZD, bo jeśli 

mówimy o zadaniach inwestycyjnych to obie inwestycje przebiegają przy drodze powiatowej i będą 

wymagały akceptacji, wspólnego działania z powiatem. Dokumentacja, w przypadku drogi powiatowej 

Osiniec-Szczytniki Duchowne, jest w trakcie przygotowania. Jesteśmy właściwie umówieni, że 

będziemy tu z projektantem bezpośrednio ustalać kwestie dotyczące wydzielenia i budowy samej drogi 

pieszo-rowerowej. Jeśli chodzi o Goślinowo to mamy jeden odcinek zamknięty, wykonany z 

pozwoleniem na budowę - mówię „wykonany” w sensie projektowym. Tutaj zamówienie publiczne jest 

w trakcie przygotowania i zadanie będzie realizowane z dotacją z Gminy Gniezno, a realizatorem będzie 

PZD – to jest ten odcinek, który nie dotyczy ZIT-u, natomiast w zakresie dokumentacji ZIT to, jak 

Państwo wiecie, przyjęliście Państwo uchwałę w sprawie przystąpienia do zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego w Goślinowie po to, aby projektować tam drogę rowerową. Te 

tematy toczą się i jak tylko dokona się zmiana planu zagospodarowania to będzie można przygotować 

dokumentację projektową. Jeśli chodzi o projekty twarde to mniej więcej to tak wygląda. Można 

powiedzieć, że pewne ustalenia i przygotowania trwają, żeby w terminie złożyć wniosek o 

dofinansowanie. Elektroniczne usługi to już będziemy na bieżąco przygotowywać projekt. Dziękuję. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję. Na ten elektroniczny system dosyć dużo pieniędzy ma iść z tych 

pieniędzy z ZIT-u. Czyli sukcesywnie będziemy co roku inwestować czy jak to ma wyglądać? 
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- Wójt Maria Suplicka: To nie jest jakaś duża kwota. Ja teraz nie pamiętam, mogę się pomylić. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ponad 100.000,00 zł. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak. Nie chcę wprowadzać Państwa ani opinii publicznej w błąd. To nie jest jakaś 

duża kwota. Jak dla mnie to jest niewielki projekt. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dlatego mówiłam – zależy z której strony spojrzymy na to. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie widzę tutaj konieczności dzielenia tego na jakiś dłuższy okres realizacji. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani Radna Iwona Pajkert, proszę bardzo. 

 

- Radna Iwona Pajkert: Mam takie pytanie co do inwestycji, bo może nie dosłyszałam. Mieliśmy epizod 

z operatorem zewnętrznym, jeśli chodzi o przedszkole w Mnichowie. Czy planuje Pani Wójt jakąś 

inwestycję dotyczącą przedszkola? Nie da się ukryć, że jest to obiekt bardzo wyczekiwany przez 

mieszkańców – już wiązali nadzieję z tym operatorem zewnętrznym, a teraz to wszystko tak ucichło.  

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja przypomnę Państwu, że nasze plany trochę rozwiane były przez analizę 

potrzeb, która była przygotowana w momencie kiedy mieliśmy właśnie sytuację związaną z 

pojawieniem się operatora zewnętrznego. Trudno powiedzieć czy będziemy jeszcze raz do tego 

samego tematu w ten sam sposób podchodzić, bo to generalnie chodzi o określenie potrzeb. 

Jednocześnie przypomnę Państwu, że w momencie kiedy analizowaliśmy potrzeby pod operatora 

zewnętrznego, okazało się, że takich potrzeb nie ma. Możemy jeszcze raz to zweryfikować. 

 

- Radna Iwona Pajkert: Gdyby to była inwestycja gminna i przedszkole gminne, wtedy warunki lokalowe 

w samej szkole uległyby znacznej poprawie, bo wiadomo jak w tej szkole w Mnichowie jest za mało 

miejsca i jak zajęcia tam wyglądają. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Wszystko zależy też od tego czy będzie perspektywa uzyskania dofinansowania 

i dalej potem utrzymania tego obiektu. Tak to wygląda, Pani radna. 

 

- Radna Iwona Pajkert: Dobrze, to jeszcze dwa pytania dotyczące dróg. Jedna inwestycja na tzw. 

Mnichówku – ja wiem, że tam jest problem, bo jest wąsko itd., ale czy nie można by było chociaż zrobić 

porządnie tej nawierzchni, bo jazda samochodem na tym odcinku jest naprawdę niebezpieczna. Tam 

właściwie nawierzchni w tej chwili praktycznie nie ma. Drugie pytanie co do drogi – jaka jest możliwość 

jakiejś nakładki na odcinku drogi Mnichowo-Braciszewo? Tamta droga była utwardzana, ale przy 

każdych pracach równiarki tam tak się potwornie i kurzy, i wybija, że też jazda tamtędy jest… Coraz 

więcej mieszkańców ten skrót poznaje i coraz większy ruch w tym kierunku jest. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak, ta droga jest elementem uwagi. Być może, że w kolejnym budżecie gminy 

wprowadzimy przygotowanie dokumentacji projektowej tym bardziej, że tamtędy jeździ też autobus 

dowożący dzieci. Być może, że wprowadzimy tą drogę w przyszłym roku do budżetu – zaprojektowanie, 

bo wykonanie jakiejkolwiek konkretnej roboty na tej drodze wymaga już przygotowania dokumentacji. 

 

- Radna Iwona Pajkert: A Mnichówko? 
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- Wójt Maria Suplicka: Do rozważenia. Będę jeszcze tu z drogowcem rozmawiać, bo nie mam w tej 

chwili pełnej wiedzy w jakim stanie tam jest ta droga. 

 

- Radna Iwona Pajkert: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani Radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Jeszcze jedno pytanie, bo zapomniałam zadać – chodzi mi o szybki Internet. 

Czy Gmina Gniezno przymierza się do jakichś projektów czy rozmów z operatorem, czy mieszkańcy 

muszą na własną rękę pisać wnioski? O co chodzi – np. do Lubochni dochodzi na początku os. 

Sosnowego, a później Internetu nie mamy i każdy musi we własnym zakresie. Czy w ogóle Państwo 

myślą o tym, żeby objąć Gminę Gniezno jakimś operatorem? Nie znam się na tym dokładnie, w każdym 

razie szybki Internet, bo są problemy z zasięgiem i to u niektórych znaczne. 

 

- Wójt Maria Suplicka: To nie tylko u Pani, bo są takie miejsca w gminie, że w ogóle Internet nie dociera. 

Na pewno Pani wie, że to nie jest nasze zadanie. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dlatego pytam. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Grzecznościowo możemy operatora poprosić tutaj o wsparcie. My to czyniliśmy 

nie jeden raz. Kierownik Inwestycji może potwierdzić, że nawet wysyłaliśmy pisma. 

Różny jest efekt, ale mamy też tutaj na horyzoncie jakieś spotkanie ustalone - jedno już odbyte z 

operatorem, a kolejne zaplanowane. Pewne nadzieje są, że tutaj możemy iść z jakimś dobrym 

działaniem dla mieszkańców. To nie jest tak, że my tego tematu nie widzimy. Działamy, ale możemy 

tyle ile możemy. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja rozumiem. Czy w związku z tym np. byłoby wskazane, żeby mieszkańcy 

napisali jakąś petycję, żeby wspomóc gminę w rozmowach odnośnie szybkiego Internetu, czy inne 

działania podjąć? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Myślę, że to jest też prawo mieszkańców i jeżeli by był taki sposób mieszkańców 

na to, żeby zasygnalizować, że jest to silne oczekiwanie, to ja nie będę tutaj ograniczać mieszkańców. 

Jak najbardziej, proszę bardzo, natomiast tak jak mówię – wiemy, znamy ten problem. Wśród 

pracowników mamy mieszkańców gminy, którzy również borykają się z tym problemem i dlatego 

staramy się zaradzić, ale jak tak powiedziałam – możemy do pewnego stopnia działać. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja bym prosiła o informację jaki jest wynik rozmów, czy możemy się 

spodziewać poprawy czy nie, czy wtedy sami musimy też podejmować rozmowy z operatorem. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Dobrze, właściwie tutaj sprawa jest tak daleko, że Pan Hubert jest 

odpowiedzialny za kontakty i za realizację zadania, więc od razu z miejsca poproszę Pana Huberta, żeby 

dopilnował przepływu informacji. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Szanowni Państwo, teraz udzielam głosu Panu Radnemu Dzielowi. 

Informuję Państwa, że jeszcze będzie punkt 6 i przed uchwałami będzie przerwa dokładnie 5-

minutowa. Proszę bardzo, Pan Radny Bolesław Dziel. 
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- Radny Bolesław Dziel: Ja chciałem się przypomnieć o drogach w Lulkowie  i Strzyżewie Smykowym. 

Wiem, że jest złożony projekt, więc już nie będę nic mówił, ale Lulkowo zostaje takie bez echa zawsze, 

bo jeszcze inne drogi się robi, projekty są, a Lulkowo pozostaje na razie bez żadnego echa. 

Prosiłbym Panią Wójt, żeby wzięła pod uwagę te drogi w Lulkowie, a którą już wybierze to bez różnicy. 

Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani Radna Wioletta Nawrocka w tym punkcie, proszę bardzo. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję Panie Przewodniczący. ZIT Goślinowo – chodnik z dopuszczeniem 

drogi rowerowej. Na jakiej odległości Pani planuje projekt? Od skrętu od szkoły? Jaki długi odcinek to 

ma być?  

 

- Wójt Maria Suplicka: Chodzi o obecną realizację? 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Nie, przyszłą. 

 

- Wójt Maria Suplicka: O to co w ZIT, tak? 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Tak. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tutaj mogę powiedzieć tylko, że wytyczne do projektanta dopiero przygotujemy, 

także nie będę wybiegała za bardzo.  

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Następne pytanie – mieszkańcy z os. Piotrowskiego w Goślinowie pisali 

prośbę, wniosek o projekt, o budowę drogi. Tutaj w tych inwestycjach na przyszłe lata Pani nic nie 

powiedziała na ten temat. Czy Pani tego w ogóle nie uwzględniła? 

 

- Wójt Maria Suplicka: A to jest droga w naszej kompetencji? 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Tak, to jest nasza droga gminna. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Proszę Państwa, to że to się nie znalazło tutaj w moich planach inwestycyjnych 

to nie przekreśla, że jeszcze może pojawić się w planach inwestycyjnych. Ja też zwracałam uwagę, że 

niektóre zadania wybiegają na lata 2026-2027. To są tylko plany, one mogą jeszcze ulegać zmianie. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Ja Panią rozumiem bardzo dobrze, tylko chcę przypomnieć, że kiedyś 

sołtysi zgłaszali drogi u Pani Bernadetty. Ta droga przez Panią sołtys była zgłoszona i wiem, że 

mieszkańcy też pisali wniosek o projekt, o budowę drogi na tym osiedlu. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tutaj musiałabym się odwołać do tego według jakich kryteriów tworzymy plany 

inwestycyjne. Ja tak po prostu z miejsca nie potrafię powiedzieć dlaczego ona jeszcze nie znalazła 

uzasadnienia - być może jest to młode osiedle, być może jest zabudowane tylko w niewielkiej części. 

Trzeba by pochylić się nad większą analizą i pewnie wtedy by udało się wyjaśnić dlaczego jeszcze nie 

znalazła się w takich precyzyjniejszych planach. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Pani Wójt, czy mogę potem z Panem Kierownikiem od inwestycji 

porozmawiać na ten temat? 
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- Wójt Maria Suplicka: Proszę, Państwo możecie oczywiście z kierownikami wyjaśniać. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Teraz będzie Pani rozmawiała? 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Nie, po sesji. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Jeżeli mogę to bym tylko tutaj dopowiedział dlaczego. Proszę Państwa, Pani 

Wójt przedstawiała plany wedle zapisów, które na tą sesję były ustalone, czyli na lata 2023-2027.  

Obecnie posiadamy i mamy w realizacji takie liczby projektów, że bardzo możliwe jest, że do tego 2027 

nie wszystko się uda zrealizować, bo naprawdę na taką skalę na jaką teraz my projektujemy to w tej 

gminie jeszcze nie było tylu projektów na raz. Trzeba zdać sobie sprawę, że te 6 dróg osiedlowych, 

które w tym roku będziemy projektować to może być koszt wykonania wszystkich sześciu między 

10.000.000,00 zł a 15.000.000,00 zł patrząc na dzisiejsze ceny, na metraż tych osiedli itd. Wiemy, że 

jest wniosek na os. Piotrowskie jak też na wiele innych osiedli w gminie, ale nie zmieścimy w latach 

2023-2027 wszystkich planów, które będziemy realizować na przyszłe lata. 

Wniosek jest, pamiętamy o tym osiedlu, ale nie możemy wszystkich dróg, które by oczekiwały na to, 

że będą miały nawierzchnię czy z kostki czy z asfaltu, wrzucać w jeden plan na 5 najbliższych lat. 

Wniosek jest i pamiętamy o tym osiedlu na pewno. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję bardzo za odpowiedź. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. W punkcie 5 - Pan Radny Jakub Fryza, 

proszę bardzo. 

 

- Radny Jakub Fryza: Dziękuję bardzo. Ja mam pytanie do tej ścieżki, która teoretycznie może by kiedyś 

powstała pomiędzy Osińcem a Szczytnikami Duchownymi. Czy w ogóle przy planowaniu tej ścieżki jest 

uwzględniona jakaś kwestia wykonania tej drogi powiatowej, która w tej chwili jest drogą szutrową z 

elementami asfaltu z którejś nakładki, po którymś kolejnym uzupełnianiu kolejnej dziury? Czy coś 

wiemy, czy może kiedyś nastąpi w końcu jej naprawa albo wykonanie przez PZD? 

 

- Wójt Maria Suplicka: To bardziej chyba pytanie do PZD, ale powiem, że na spotkaniu z dyrektorem w 

domyśle było projektowanie drogi z drogą rowerową. Tak jak Państwu mówiłam – wydzielenie tej 

części, na którą my chcemy pozyskać z ZIT-u pieniądze - to właśnie ten ciąg pieszo-rowerowy będzie. Z 

rozmowy wynikało, że swoją drogą nawierzchnia jest też projektowana, ale to pytanie może bardziej 

do dyrektora PZD.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pani Radna Agata Górna, proszę bardzo. 

 

- Radna Agata Górna: Ja chciałam potwierdzić słowa Pani Wójt właśnie a propos zapytania Pana 

Radnego. Też potwierdzam, że były takie rozmowy – ja też rozmawiałam z panem kierownikiem PZD. 

On mówił, że jak powiat będzie robił to będzie robił kompleksowo, a przynajmniej ma takie plany. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Mówimy na razie cały czas o dokumentacji, żeby nie pomylić, że już budujemy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeżeli nie mam więcej pytań to dziękuję Pani Wójt za 

przedstawienie programu i proszę pamiętać, żeby nam przedłożyć jakąś wersję na roboczo. 

Zamykam punkt 5 i przechodzimy do punktu 6 – Omówienie realizacji Rządowego Programu Czyste 

Powietrze w Gminie Gniezno. 
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6. Omówienie realizacji rządowego programu „Czyste Powietrze” w Gminie Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Program omówi Pan Podinspektor Mateusz Bara. Po tym 

wystąpieniu będzie ta przerwa 5-minutowa, a po przerwie będziemy już podejmować uchwały. 

Proszę bardzo, Panie Podinspektorze. 

 

- Podinspektor Mateusz Bara: Szanowni Państwo, pokrótce opowiem i przypomnę może o co chodzi w 

programie Czyste Powietrze. 

Czyste Powietrze jest to program ogólnopolski, który jest skierowany do beneficjentów fizycznych, 

którzy posiadają, są właścicielami lub współwłaścicielami budynków jednorodzinnych maksymalnie 2-

lokalowych. Głównym celem tego programu jest wymiana nieefektywnego źródła ciepła na efektywne 

źródło ciepła, w tym gaz, pompa ciepła, piec na pellet lub ogrzewanie elektryczne. 

Od nowego roku zmieniło się dofinansowanie. Beneficjent może dostać dofinansowanie 40,70 lub 

100%, w zależności od dochodów. Gmina Gniezno współpracuje z WFOŚiGW od 2018 r., czyli od roku, 

w którym powstał ten program. Od tego roku pomogliśmy 278 beneficjentom, którzy uzyskali 

dofinansowanie w wysokości ponad 1.600.000,00 zł. Dzięki temu wynikowi jesteśmy na 2. miejscu w 

powiecie gnieźnieńskim. W tym roku beneficjenci złożyli za pomocą Urzędu Gminy Gniezno 32 wnioski, 

także z roku na rok zwiększa się ilość tych wniosków. Myślę, że w następnych latach poprawimy jeszcze 

bardziej efektywność naszego powietrza w Gminie Gniezno. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy Państwo mają pytania do tego sprawozdania? Nie ma pytań, 

dziękuję Panie Podinspektorze za przedstawienie. 

Drodzy Państwo, jak mówiłem, ogłaszam przerwę do godziny 14:45, czyli 10 minut, a potem 

przystępujemy do podejmowania uchwał zgodnie z porządkiem 

 

O godz. 14.34 Przewodniczący Rady Gminy Gniezno ogłosił 10-minutową przerwę w obradach. 

Obrady LXV sesji Rady Gminy Gniezno wznowiono o godz. 14.45. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Przypominam Państwu, że przed przerwą zakończyliśmy obrady 

na 6 punkcie. Punkt 6 został zamknięty i otwieram punkt 7 – Podjęcie uchwał w sprawie… 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
   a) zmiany uchwały budżetowej na 2023 r., 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pierwsze dwie uchwały, które będziemy tutaj dzisiaj omawiać to 

pierwsza będzie zmiana uchwały budżetowej na 2023 r. i projekt uchwały przedstawi Skarbnik Gminy 

Gniezno – Pani Lidia Lebizon. Proszę bardzo, Pani Skarbnik. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, tekst uchwały został omówiony na 

Komisjach Rady Gminy Gniezno. 

Uchwała Rady Gminy Gniezno z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023r.  

W uchwale Rady Gminy Gniezno nr LX/456/2022 z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie uchwały 

budżetowej na 2023 r. wprowadza się następujące zmiany: 

1. Zwiększa się ustaloną w § 1 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę dochodów 

budżetu na 2023 rok o kwotę 1 206 551,63 zł do kwoty 79 870 045,67 zł w tym: 

- dochody bieżące zwiększa się o kwotę 803 382,45 zł do kwoty 61 148 893,88 zł, 

- dochody majątkowe zwiększa się o kwotę 403 169,18 zł do kwoty 18 721 151,79 zł. 
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2. Zwiększa się ustaloną w § 2 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę wydatków 

budżetu na 2023 rok o kwotę 1 206 551,63 zł do kwoty 84 358 161,94 zł z tego: 

- wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 753 729,83 zł do kwoty 61 865 698,14 zł, 

- wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 452 821,80 zł do kwoty 22 492 463,80 zł. 

Adekwatnie załączniki nr 1,2,4,7,8 i 9 jak w załącznikach do niniejszej uchwały. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań.  

Szanowni Państwo, opiniowaniem tego projektu zajmowała się Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony 

Środowiska i Porządku Publicznego i Komisja zaopiniowała pozytywnie, natomiast Komisja Finansów i 

Rozwoju Społeczno-Gospodarczego nie opiniowała tego projektu, ponieważ nie było na Komisji 

quorum. 

Jeżeli nie ma pytań, a nie mam zgłoszeń, to zamykam dyskusję i informuję, że na sali w tym momencie 

jest 11 radnych, czyli możemy uchwały podejmować. 

Poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r.  

Kto z Pań i Panów radnych jest za podjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto 

jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXV/509/2023 z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 11 osób poparło 

projekt. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały – uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030. 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Pani Skarbnik. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, podobnie jak uchwała poprzednia, 

ta również została omówiona na pracach Komisji Rady Gminy Gniezno.  

Uchwała Rady Gminy Gniezno z dnia 25 maja 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030. 

W uchwale nr LX/457/2022 Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030 wprowadza się następujące zmiany: 

1) W załączniku nr 1 - " Wieloletnia prognoza finansowa" wprowadza się zmiany zgodnie z załącznikiem 

do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

2) W załączniku nr 2 – "Wieloletnie przedsięwzięcia finansowe" wprowadza się zmiany zgodnie z 

załącznikiem do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym projektem, 

proszę o zadawanie pytań. Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 
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zaopiniowała ten projekt pozytywnie. Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego nie 

opiniowała, bo nie było quorum, tak samo jak z poprzednią uchwałą. 

Jeżeli nie ma pytań ze strony Państwa radnych, a nie mam zgłoszeń, to zamykam dyskusję i informuję 

Państwa, że do obrad dołączył Pan Radny Ryszard Majewski i jest na sali 12 osób. 

Poddaję pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gniezno na lata 2023-2030. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – 

proszę o oddanie głosu i podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXV/510/2023 z dnia 25 maja 2023 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 12 osób obecnych poparło 

projekt. Dziękuję Pani Skarbnik za przedstawienie projektów uchwał. 

Przechodzimy do kolejnego projektu – uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 

szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania. 

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowe warunki częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Projekt uchwały przedstawi Kierownik GOPS – Pan Mariusz Jopa. 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, na podstawie art. 50 ust. 6 ustawy 

o pomocy społecznej rada gminy określa, w drodze uchwały, szczegółowe warunki przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania. 

Taka uchwała w naszej gminie obowiązuje. Niniejsza uchwała, której projekt dzisiaj przedstawiam, 

zmienia tylko załącznik nr 2 do poprzedniej uchwały poprzez rozszerzenie progów, na podstawie 

których obliczana jest wysokość odpłatności za usługi z korzyścią dla osób korzystających z tej formy 

pomocy, dlatego podjęcie jej jest zasadne. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Czy Pan Przewodniczący właściwej Komisji chciałby? Panie Przewodniczący? Komisja opiniowała, 

proszę bardzo. Jaka była opinia właściwej Komisji? 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Opinia była pozytywna jednogłośnie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Czy Państwo radni do tego projektu mają 

pytania? Nie widzę, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
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opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXV/511/2023 z dnia 25 maja 2023 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała podjęta jednogłośnie – 12 osób poparło 

projekt. Dziękuję Panie Kierowniku za przedstawienie projektu. 

Szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnego punktu – uchwała w sprawie uchwalenia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Gniezno w 2023 roku. 

 

d) uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2023 roku 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Projekt uchwały przedstawi Sekretarz Gminy Gniezno – Pani 

Hanna Wrzaskowska. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Szanowni Państwo, uchwała w sprawie uchwalenia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Gniezno w 

2023 roku. 

Rada Gminy jest zobowiązana, w drodze uchwały, przyjąć właśnie taki program do dnia 31 marca  

i taką uchwałę Państwo podjęliście, ale Wojewoda Wielkopolski wydał rozstrzygnięcie nadzorcze,  

w którym orzekł nieważność tej uchwały z uwagi na brak wskazania wysokości kwot zaplanowanych na 

finansowanie zadań określonych w §13 ust. 1 pkt 4-7 uchwały.  Teraz te kwoty zostały doprecyzowane 

i zaplanowane, także niniejszym poddajemy tą uchwałę pod Państwa obrady. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

nad tym projektem uchwały. Uchwała była opiniowana przez Komisję Gospodarki Rolnej, Ochrony 

Środowiska i Porządku Publicznego. Komisja wydała opinię pozytywną.  

Nie mam zgłoszeń od Państwa, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę  

w sprawie uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2023 roku. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 
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Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXV/512/2023 z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie 
uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2023 roku 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 12 radnych 

poparło projekt.  

Teraz, drodzy Państwo, przystępujemy do omawiania ostatniej uchwały w dniu dzisiejszym. 

Jest to uchwała w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych położonych  

w Jankowie Dolnym, stanowiących własność Gminy Gniezno, na rzecz ich najemców. 

 

e) udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych  położonych w Jankowie Dolnym, 
stanowiących własność Gminy Gniezno, na rzecz ich najemców 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Projekt uchwały przedstawi Inspektor Sławomir Gabryszak. 

Proszę bardzo, Panie Inspektorze. 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, projekt niniejszej uchwały 

był szeroko omawiany na poszczególnych Komisjach. Uchwała dotyczy wyrażenia zgody dla Wójta 

Gminy Gniezno na udzielenie bonifikaty od sprzedaży mieszkań w Jankowie Dolnym.  

W uchwale jest zawarte 80% bonifikaty dla mieszkań sprzedanych za gotówkę i 70% dla mieszkań 

sprzedanych w systemie ratalnym, na okres 5 lat. 

  

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Szanowni Państwo, projekt uchwały 

nie był opiniowany na Komisji, bo na właściwej Komisji nie było quorum, żeby głosować nad opinią,  

w związku z tym otwieram dyskusję i jeżeli są pytania to możemy tutaj ją szczegółowiej omówić, a jak 

nie będzie pytań z Państwa strony to poddam pod głosowanie. 

Nie ma pytań, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych położonych w Jankowie Dolnym, 

stanowiących własność Gminy Gniezno, na rzecz ich najemców. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXV/513/2023 z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie 
udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych położonych w Jankowie Dolnym, 
stanowiących własność Gminy Gniezno, na rzecz ich najemców 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 12 głosów za. 

Dziękuję Panie Inspektorze za przedstawienie projektu. Dziękuję Państwu za głosowanie. 

Był to ostatni projekt w dniu dzisiejszym. Zamykam punkt 7 i przechodzimy do punktu 8 – Informacja 

o interpelacjach i zapytaniach radnych. 

 

8. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Szanowni Państwo, od ostatniej sesji, która była w dniu 27 

kwietnia, wpłynęły 3 interpelacje i zapytania. 

9 maja Pani Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła zapytanie w sprawie wyjaśnienia jaki 

charakter miał wyjazd do Londynu - prywatny czy służbowy – osób piastujących funkcje publiczne, tj. 

Wójta Gminy Gniezno Marii Suplickiej i Radnego Jakuba Fryzy, o którym opinia publiczna dowiedziała 

z oficjalnego profilu Gminy Gniezno na Facebooku w dniu 29 kwietnia br. Na zapytanie już Pani Radna 

otrzymała odpowiedź. 

9 maja Pani Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła interpelację w sprawie zwrócenia się do 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Gnieźnie w sprawie zwiększenia ciśnienia w sieci 

wodociągowej na os. Porzeczkowym w Piekarach. Również Pani radna otrzymała odpowiedź. 

19 maja Pani Radna Maria Brykczyńska złożyła zapytanie w związku z przedłużającym się terminem 

konsultacji spotkania z mieszkańcami Lubochni w sprawie przygotowywanej dokumentacji drogi 

przechodzącej przez os. Sosnowe w Lubochni. Takie spotkanie miało odbyć się w II połowie kwietnia. 

Odpowiedzi na to zapytanie jeszcze nie ma, a termin mija w dniu 2 czerwca. 

To tyle. Czy ktoś z Państwa chciałby może złożyć interpelację, zapytanie w tym momencie? 

Mam zgłoszenie – Pani Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska, proszę bardzo. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja chciałam się odnieść do tej odpowiedzi na moje 

zapytanie dotyczące wyjazdu do Londynu. To było w ogóle zapytanie, a nie interpelacja, natomiast 

trudno mi się zgodzić z tą odpowiedzią, gdzie wyjazd miał charakter prywatny, ale w sumie trochę 

służbowy, publiczny. To że my jako Radni wyjeżdżamy prywatnie to nie jest powód, żeby to zaraz 

publikować na stronie urzędowej gminy, bo każdy z nas w większości ma swoje profile i przecież może 

tam sobie zamieszczać. Moje pytanie nie było dlatego, że bynajmniej nie żywię sympatii do Pana 

Radnego, natomiast uważam, że jest to bardzo wybiórcze traktowanie. Rozumiem, że idą wakacje i 

każdy z nas jak będzie sobie teraz wyjeżdżał i gdzieś będzie to będzie mógł przesyłać informację, żeby 

gmina to publikowała - chyba nie na tym to polega. Muszę przyznać, że absolutnie jestem za tym, żeby 

mieszkańcy sobie podróżowali. Szkoda tylko, że my jako pozostali Radni nie byliśmy o tym 

poinformowani, bo są osoby wśród Radnych, które bardzo chętnie też by się na ten wyjazd wybrały. 

Nie wiedzieliśmy o tym, a żałujemy bardzo, bo myślę, że wyjazd był udany i chętnie byśmy z tego 

skorzystali, więc jeżeli Pani Wójt organizuje, bo rozumiem, że to chyba gmina organizowała, to można 

w jakiś sposób informować wcześniej, że jest taki wyjazd. Myślę, że są osoby na sali, które chętnie by 

się też na ten wyjazd wybrały. Jeszcze chciałam dodać, że w tym zapytaniu jest błąd merytoryczny, bo 

jest informacja, że byliście Państwo w POSK-u po to, żeby m.in. mówić o jedynym zwycięskim 

Powstaniu Wielkopolskim jako powstaniu polskim, co nie jest prawdą, bo to nie było jedyne powstanie 

zwycięskie, ale to tylko tak w gwoli formalności. Czasami zdarzają się błędy merytoryczne. Była taka 

sytuacja jakiś czas temu, że na stronie gminnej była informacja, że powstał pierwszy skate park w 

Jankowie Dolnym, co też nie do końca jest prawdą, a w zasadzie nie jest prawdą, dlatego że pierwszy 

powstał w Osińcu swego czasu. Wiem, że potem była jakaś informacja  

i to było sprostowane. Ja jedynie bym chciała poprosić, żeby te informacje były po pierwsze rzetelne,  

a po drugie, żeby wybiórczo nie traktować, ponieważ nie mamy absolutnie jeszcze kampanii wyborczej, 

a odnoszę wrażenie, że jesteśmy wybiórczo traktowani. Absolutnie nie żywię z tym żadnego niepokoju, 

a jeżeli już to bardziej jest to moje rozczarowanie, że kolejny raz taka sytuacja się wydarzyła. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa jeszcze w tym punkcie chciałby 

zabrać głos? Nie widzę, w takim razie zamykam punkt 8 – Informacja o interpelacjach i zapytaniach 

radnych. Przechodzimy do punktu 9 – Zapytania i wolne głosy. 
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9. Zapytania i wolne głosy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Drodzy Państwo, zanim udzielę głosu to złożę Państwu życzenia, 

bo w przyszły poniedziałek jest Dzień Samorządowca, więc wszystkim osobom, które pracują w 

samorządzie i zawodowo i tym, którzy działają społecznie, czyli sołtysom, radnym składam życzenia z 

okazji tego święta. Święto było ustanowione, jak Państwo wiedzą, na skutek pierwszych wolnych 

wyborów do rad gmin, które odbyły się w 1990 r. i tak co roku jest pielęgnowane. Ja myślę, że jesteśmy, 

jako samorządowcy, trochę już zanikającym gatunkiem – ci, którzy pracują zawodowo i społecznie, bo 

coraz mniej ludzi chce się angażować, więc tym bardziej warto. Przepraszam, 27 maja, czyli w sobotę 

– przejęzyczenie. Święto szczególne. 

Mam zgłoszenie – Pan Radny Marian Kaźmierczak, proszę bardzo. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, na poprzednim posiedzeniu  

w punkcie 8 Pan Przewodniczący informował o tym, że złożyłem interpelację do Pani Wójt. 

Chcę podziękować Pani Wójt za udzielenie odpowiedzi, ale jednocześnie chcę podziękować za uwagę, 

którą zgłosiła, informując mnie, że nie wiem co to jest interpelacja. Postanowiłem skorzystać z pomocy 

Słownika języka polskiego, odszukać definicję i przeczytałem, że interpelacja to każdy wniosek i 

zapytanie radnego, posła itd. do władz wykonawczych, który zobligowany jest określonym terminem 

udzielenia odpowiedzi, zatem mój wniosek czy to co złożyłem w 100% spełnia warunki interpelacji. 

Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Radny. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać 

głos? Nie widzę, w takim razie zamykam punkt 9 

 

10. Zakończenie obrad LXV sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam LXV sesję Rady 

Gminy Gniezno. 

Szanowni Państwo, dziękuję Państwu za udział. Dziękuję tym, którzy nas obserwowali w Internecie. 

Kolejna sesja w trybie zwykłym odbędzie się w dniu 29 czerwca – będzie to sesja absolutoryjna.  

Mała zmiana, że planujemy sesję zwołać 2 godziny wcześniej, czyli zamiast o 13:00 będzie na 11:00. 

Takie było wskazanie Radnych, więc w tym kierunku będziemy planować. Dziękuję Państwu bardzo. 

 

Obrady LXV sesji Rady Gminy Gniezno zakończono o godz. 15.05. 

 

 

          Protokolant:           Obradom sesji przewodniczył: 

         Monika Salska         Mariusz Nawrocki 

                  oraz                    Przewodniczący Rady Gminy Gniezno 

      Monika Ofertowicz  

Biuro Rady Gminy Gniezno      


